
Muistio 

Sisä-Savon kansalaisopiston opistotoimikunnan kokous  

Teams 

21.3.2024 klo 16-17.20 

Paikalla: Tiina Nousiainen (pj), Ann-Mari Karvinen, Hannu Keinänen, Matti Vänttinen, Jaana 

Ruuskanen, Johannes Korhonen, Tapani Mannila, rehtori Markus Hyytinen (sihteeri)  

Poissa: Minna Rossi, Katja Suhonen, Hanna Airaksinen 

 

1. Todetaan kokous lailliseksi ja päätösvaltaiseksi. 

 

Kokouksen muistio lähetään kaikille osallistujille. 

 

Todettiin kokous lailliseksi ja päätösvaltaiseksi. 

 

2. Sisä-Savon kansalaisopiston toimintakertomus 2023 

 

Sisä-Savon kansalaisopisto toteutui vuonna 2023 noin 14.800 opetustuntia yhteensä 678 

toteutuneen kurssin voimin. Vuonna 2022 toteutui noin 14.500 tuntia. Opetustunneista noin 5000 

kertyi musiikin alueelta. Kädentaidoissa ja kuvataiteissa kertyi kaikkiaan noin 3.500 tuntia. Samaan 

tuntimäärään ylti liikunnan ja tanssin ainealue. Kielten tunteja järjestettiin n. 1.100 ja 

teatteritaiteen tunteja n. 900. Opistossa toimii yhdeksän vakinaista työntekijää, joista yksi 60% 

työajalla opiston toimistosihteerinä sekä yksi osastovastaavan tehtävissä.  

 

Opiston toimintamenot olivat vuoden 2023 osalta noin 1.300.000 euroa. Vuoden 2022 osalta 

toimintamenot olivat kaikkiaan noin 1.250.000 euroa. Valtionosuus nousi edelleen ja oli kaikkiaan 

noin 619.000 euroa. Opistokuntien maksuosuus oli kaikkiaan noin 275.000 euroa vuoden 2023 

osalta. Kurssimaksutuottoja kertyi noin 200.000 euroa, joka on yli 20.000 enemmän kuin vuonna 

2022. Tähän vaikutti osaltaan suurempi osallistujamäärä, opisto järjesti enemmän kalliimpia 

musiikin kursseja sekä opintosetelietuuden katon laskiessa 25 euroon/osallistuja.  

 

Opisto teki perinteiseen tapaan kurssilaisille arviointikyselyt noin 10% kursseista. Lisäksi tehtiin 

kurssitoivekysely asiakkaille. Uutena kyselynä oli tuntiopettajille tehty kysely. 

 

Opisto oli mukana Harrastamisen Suomen malli -kerhotoiminnassa Suonenjoella vuoden 2023 

aikana. Suomen kielen kursseja järjestettiin edelleen aktiivisesti ja ne toteutuivat kaikissa muissa 

opistokunnissa paitsi Tervossa.  

 

Opisto on hankeyhteistyössä viiden muun alueen opiston kanssa Erasmus+-hankkeessa. Hanke 

mahdollistaa opiston opettajien ja myös kurssiryhmien liikkuvuuksia Euroopassa. 

 

Liitteenä toimintakertomus 2023 

 



Käytiin keskustelua toimintakertomuksesta. Keskustelussa nousi esille muun muassa, miten 

saadaan lisää ’äijäpedagogiikkaa’, etäkurssien mahdollisuus opiston kurssitarjonnassa, 

tietotekniikan tärkeä merkitys tarjonnassa.  

 

3. Vuoden 2024 sopeuttamistoimenpiteet 

 

Vapaan sivistystyön valtionosuus laski Sisä-Savon kansalaisopiston osalta 552.000 euroon eli 

opiston tulopuolelta katosi lähes 70.000 euroa. Opistokuntien maksuosuuksiin (Leppävirta n. 

105.000 euroa, Rautalampi ja Vesanto 64-67.000, Tervo n. 35.000, Suonenjoki n. 115.000 e) 

valtionosuuden väheneminen tarkoittaisi maksuosuuksien nousua (Leppävirta noin 20.000, 

Rautalampi ja Vesanto n. 11-12.000 euroa, Tervo noin 5000 sekä Suonenjoki noin 22.000 euroa). 

Tässä vaiheessa maksuosuuksien näin rajua nousua ei ole toivonut mikään opistokunta. 

 

Kevään 2024 osalta on sopeuttamistoimenpiteenä peruttu lyhytkursseja. Tuntimäärällisesti säästö 

on noin 200h.  

Syksyn osalta opetustunneista on vähennystarve noin 1000 tunnin verran.  

 

Säästötavoitteita 2024: 

*opinto-opasta ei enää jaeta yksityistalouksiin, säästö n. 8000e 

*säästö opetustunneista noin 40.000 

*vähennys kurssimaksutuloihin arvio noin 10.000 euroa 

*muut säästötoimenpiteet noin 10.000e 

 

Yhteensä noin 60.000 euroa. 

 

Keskustelun yhteydessä todettiin, että kurssimaksujen nostoa olisi syytä miettiä uudelleen. Rehtori 

tekee selvitystä asiasta muun muassa muiden kansalaisopistojen kurssimaksujen kautta. Toivottiin 

myös lisämarkkinointia liikuntapassien käytöstä. Kurssimaksuihin liittyen seuraava kokous 23.4. klo 

15.30 teamsin kautta. Keskustelun yhteydessä todettiin myös, että matkakustannusten 

omavastuuosuuteen on otettu kantaa ja nostettu 12 km.  

 

4. Muut esille nousevat asiat ja kokouksen päättäminen 

 

-Seuraava kokous 23.4.2024 klo 15.30 

 

 

Suonenjoella 21.3.2024 

 

Markus Hyytinen, sihteeri 

 

 


